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Velikonoce - pohyblivé sváteční dny 

prvního jarního úplňku po jarní rovnodennosti, 

která podle gregoriánského kalendáře 

připadne na 21. března.   

Velikonoce jsou nejdůležitější a nejstarší 

křesťanský svátek, který připomíná ukřižování, 

vzkříšení a zmrtvýchvstání Ježíše Krista. Podle 

lidových tradic vycházejí zvyky z pohanských oslav 

konce zimy, jsou symbolem jara a probuzení přírody 

do krásných svěžích barev. S oběma těmito pohledy 

jsou spojeny mnohé tradiční velikonoční zvyklosti, 

symboly, pranostiky a  tradice, které byly pro naše 

předky samozřejmostí a nedílnou součástí jejich 

života. Některé z nich se dochovaly do současnosti, 

na některé se už pozapomnělo.   

Velikonočním svátkům předcházelo dlouhé 

čtyřicetidenní postní období. V tomto období se 

lidé připravovali na svátky jara. Uklízelo se v domech, 

čistila se hospodářská stavení, chystalo se veškeré 

potřebné nářadí. Vedle těchto racionálních činností 

vykonával venkovský člověk v tyto dny různé magické 

praktiky, které měly zajistit bohatou úrodu na poli, 

zdraví a plodnost dobytka a udržet také zdraví a sílu 

všech členů domácnosti. Období půstu končí 

poslední, šestou Květnou nedělí, po které následuje 

svatý pašijový týden, lidově též zvaný barevný.      

 Na Květnou neděli se domácnosti zdobily 

svěcenými kočičkami, které měly kouzelnou moc celý 

rok chránit před nemocemi a zlými silami. V tento den 

se nesměly péct  žádné dobroty z mouky, aby se 

nezapekly květy stromů a neohrozila se tak úroda. 

Ženy si mají obléknout nové šaty, aby rozkvetly jako 

příroda.   

V lidových pověstech patří Květná neděle 

spolu s Velkým pátkem nebo svatojánskou nocí k těm 

tajemným a čarovným chvílím, kdy se otvírají poklady           

ve skalách. Cestu k nim prý ukazuje modrý plamínek, 

jasná záře v otevřené skále nebo kvetoucí zlaté 

kapradí. Ten, kdo chce vidět nebo dokonce získat část 

pokladu, musí být člověkem čistého srdce, musí se 

chovat cudně a pokorně, nesmí být hamižný a o cestě 

nesmí promluvit. A když už takový vzácný člověk 

poklad najde, musí si pospíšit, aby se skála za ním 

neuzavřela a nezůstal v ní uvězněný po celý rok.   

Na Modré či Žluté pondělí se uklízelo, třídilo 

a nepotřebné se vyhazovalo. V uklízení se 

pokračovalo i na Šedivé úterý. V tento den vymetaly 

hospodyňky ze všech koutů pavučiny, aby se 

symbolicky vyhnalo všechno zlo z domu i ze života.  

Škaredá středa je dnem, kdy byl Ježíš 

zrazen Jidášem za 30 stříbrných. Jidáš zradu neunesl 

a oběsil se. Někde se tato událost připomíná pečením 

Jidášů -  pečiva  ve tvaru uzlu, který připomíná 

provaz. Podle lidových pověr by se člověk neměl 

v tento den mračit. Zůstala by mu totiž zakaboněná 

tvář každou středu v roce. Také jídlo podávané 

v tento den muselo vypadat škaredě. Nejčastěji se 

podávaly placky, které hospodyňka před podáváním 

natrhala na kousky. 

Zelený čtvrtek je dnem odpuštění, klidu a 

míru. Podle tradice naposledy zazní kostelní zvony a 

odletí do Říma. Hlas zvonů nahradily řehtačky. Děti 

s nimi chodily po vsi, recitovaly různé říkanky a honily 

Jidáše. Na Zelený čtvrtek se má zacinkat penězi 

v kapse, aby se nás po celý rok penízky držely, také 

se musí sníst něco zeleného, abychom si zaručili 

zdraví.  

Velký pátek připomíná ukřižování Ježíše 

Krista a jeho uložení do hrobu. Tento den se nesmí 

jíst maso, prát prádlo ani pracovat na poli, aby se 

nehýbalo s krví a tělem Kristovým. Velký pátek je 

nejtišší den v roce, opředený tajuplností a velkou 

magií, kdy se dějí zázraky. Podle legendy se otvírají 

poklady a omytí vodou z potoků nebo řek brzy zrána 

za rozbřesku zaručí člověku zdraví po celý rok, voda 

z pramenů se prý mění ve víno. A pokud jste něco 

ztratili, na Velký pátek to zaručeně najdete. 
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Na Bílou sobotu se symbolicky uhasínal 

oheň v ohništích stavení, vymetala se důkladně 

kamna a zakládal se nový čistý oheň. Hospodyňky 

pekly mazance a beránky a vařily tradiční pokrmy na 

Velikonoční neděli. Nesměly chybět klobásy, vejce ani 

nádivka. V sobotní podvečer se rozezněly zvony, 

které se vrátily zpět z  Říma. V noci ze soboty na 

neděli vstal Ježíš zázračně z mrtvých. Tato noc je 

proto nazývána Velkou nocí a je vyvrcholením 

svátečního týdne. Odtud je odvozen název 

Velikonoce. Nastala doba radosti z nového života.  

Velikonoční neděle je pro křesťany 

nejvýznamnější svátek, kdy oslavují zmrtvýchvstání 

Ježíše Krista. Na ranní mši se do kostela k posvěcení 

odnášely velikonoční pokrmy, které se pak jedly 

s rodinou u společného stolu. Neděle se nesla ve 

znamení pobožnosti, radosti, pohody, klidu a 

hodování. Děvčata barvila vejce a chlapci pletli 

pomlázky.  Dle staré tradice si chlapec musí každý rok 

uplést novou pomlázku z mladých čerstvých proutků, 

aby právě jejich svěžest a mladost přenesli při 

koledování na dívku. Dívka tak neuschne, bude 

krásná, zdravá a pilná po celý rok.   

Velikonoční pondělí bylo dnem 

všeobecného veselí. Chlapci s pomlázkou od časného 

rána navštěvovali dívky, které vyšlehali proutkem, 

polévali je vodou a při tom recitovali různé tradiční 

říkanky. Za odměnu dostávali od dívek obarvená 

vejce a barevnou stuhu na pomlázku. Dnes malí 

koledníci dostávají spoustu různých pamlsků, vajíčka 

a zajíčky z čokolády, starší koledníci peníze a alkohol. 

  

 

A jak to vypadalo na Velikonoční pondělí 

v Nýdku a okolí? Kromě tradiční velikonoční 

chlapecké pomlázky obcházely domy gojičkorky - 

skupinky tří dívek, oblečených v lidovém kroji (viz 

titulní foto), které nesly gojíček (gojiczek). Tento 

symbol probouzející se jarní přírody je čerstvě 

uřezaný stromeček se zelenými nebo teprve 

pučícími lístky, ozdobený malovanými vyfouknutými 

vajíčky, barevnými stuhami, papírovými květy a 

zvonečky. Dívky,  gojičkorky, chodily po vesnici, 

zastavovaly se před dveřmi domů a zpívaly písně o 

gojíčku, které mívaly někdy i  dvacet slok. Pořadí 

slok i jejich obsah měly daná pravidla i posloupnost, 

po každé sloce se opakoval refrén. Obchůzky někdy 

trvaly až do odpoledních hodin. Stejně jako chlapci 

i gojičkorky dostávaly za své koledování odměnu. 

Chlapci, pokud potkali na své obchůzce vesnicí 

gojičkorky, nesměli  je ani vyšlehat karabáčem ani 

polévat vodou.  

    Ema Milatová  
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     Velikonoční tvoření v Klubu Klubíčko 
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   NÝDEK POD BESKYDY 

láká nejen na tradice a krásnou přírodu. Jak se tu žije? 
 
Redakce Deníku postupně navštěvuje starosty měst a obcí na Frýdecko-Místecku, aby zjistila, jak se v nich 

lidem žije. Starosta Nýdku Jan Konečný v rozhovoru mluví o tom, že obec leží v uzavřené kotlině, kterou 

obklopují hory a lesy. Zmiňuje také fakt, že na zdejších skokanských můstcích vyrostl juniorský mistr světa 
Pavel Fizek nebo že obec skýtá ohromné možnosti v oblasti turismu. 

 

Jak byste jako starosta popsal, charakterizoval Nýdek? 
Jsme obcí, která leží na hranicí s Polskem. Na české straně 
sousedíme s obcemi Vendryně, Bystřice, Hrádek a Návsí. 

Do roku 1980 jsme byli samostatnou obcí, pak deset let 
součástí sousední obce Bystřice. V roce 1990 jsme se opět 

osamostatnili. V porovnání s okolními obcemi patříme 

rozlohou k těm větším. Máme 28 kilometrů čtverečních, 
přičemž převážná většina jsou hory a lesy. Pokud jde 

o obyvatele, většina z nich je závislá na práci v Třineckých 
železárnách. Sem tam se tady najde drobný zemědělec či 

farmář. Původní obyvatelstvo chovalo ovce. Můžeme být 

pyšní na krásnou přírodu, která poskytuje ideální podmínky 
pro turistiku. 

 
Je Nýdek něčím výjimečný či originální v porovnání s jeho 
okolím? 
Výjimeční jsme tím, že k nám vede jediná příjezdová cesta, 
takže jsme uzavřená kotlina. Málokdo pak může říct, že má 

v obci skokanské můstky. Přitom na těch našich vyrostl 
juniorský mistr světa Pavel Fizek. Údajně tady skákal 

v žákovských letech i Adam Malysz, který je ohromně 
populární v celém Polsku. Máme tady také kostelík sv. 

Mikuláše z roku 1576. Je nejstarším z těch, které se 

nachází v okolí. Dlouhé roky jsme usilovali o výstavbu 
lanovky z Nýdku na Čantoryji, ovšem po třiceti letech 

snažení byly podmínky tak přísné až kruté, že dneska už je 

jasné, že tento záměr neuskutečníme. 

 
A jak  se v Nýdku  žije  místním  obyvatelům?  Co  hlavně 
oceňují a co jim na druhou stranu naopak chybí? 
Nýdek je pěkná, klidná obec. Obyvatelé mohou využívat 

hřiště, každý spolek má svou budovu. Naše škola je po 

rekonstrukci. Můžeme se pyšnit i velmi kvalitním 
obchodem, který je v dnešní době na vesnicích už spíše 

raritou. Nezadá si totiž se supermarketem. Nýdečanku pak 
předělává jeden soukromník a má s ní velice smělé plány. 

Podílíme se na závodech na kolech, už pátým rokem tady 
funguje univerzita 3. věku. Je o ni obrovský zájem. A to 

nejen mezi místními. Její součástí bývá patnáct přednášek, 

exkurzí, divadelních představení. Máme tu krásné kopce a 
přírodu. Život je tu pohodový. Dostupnost auty už není 

takový problém jako v minulosti. Je tu ale málo stavebních 
pozemků, je problém s výstavbou rodinných domů. 

Otázkou zůstává, jestli je to dobře nebo špatně. Nechtěli 

bychom z obce dělat žádný satelit. 
 

A je něco, co vás v současnosti hodně trápí? 
Před dvěma roky se k nám po sto letech vrátili vlci, kteří 

jsou noční můrou pro naše drobné chovatele. Během dvou 
let vlci roztrhali jen v naší obci téměř sto kusů ovcí a koz, 

totéž probíhalo i v sousedních obcích. Chovatelé jsou 

nuceni stavět oplocení proti vlkům na pastvinách, ovce se 
musí na noc zavírat do dalších ohrad. Věříme, že se situace 

zlepší, vlci se snad sami „vystěhují“ do jiných lokalit, 
protože jsou chráněni a jejich likvidace není možná. 

 

Když  byste měl  někoho  pozvat  do Nýdku, proč by tady 
měl  zavítat?  Co hlavně  můž e tato  obec  návštěvníkům 
nabídnout? 
Především ideální podmínky pro turismus, na který děláme 

různé projekty. Máme tady stezku po stopách hutnictví, 

spolupracujeme v rámci mikroregionu. Rozhodně stojí za 
to nasát atmosféru dědinského života na akcích, jako je 

Beerfest, plesy, radovánky. Momentálně dokončujeme 
stavbu výletiště na Hluchové, které bude připravené i pro 

country festivaly. Budou tam pevné stánky, dále ohniště 
s krbem pro cyklisty, celodenně otevřený záchod. Zdejší 

hory nabízí pěkné prostředí s krásnými výhledy do okolí. 

V zimě pak udržujeme běžecké trasy. Zvažujeme přihlásit 
se do soutěže Vesnice roku.  
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Když bychom se podívali  rok zpátky, celý svět se potýkal 
a  stále  potýká  s epidemií   koronaviru.  Jak  se  s touto 
nákazou vypořádáváte u vás v Nýdku? 
Dodržovali jsme opatření, jaká byla vyhlášena. Nijak jsme 
se nelišili od ostatních obcí v regionu, v obci samozřejmě 

bylo několik úmrtí spojených s nákazou koronavirem. 
Zrušili jsme však mnohé akce, protože byly jen do určitého 

počtu osob. Poznamenalo to veřejný život v obci. Ve 

městech vznikly garážové hospody, což se ale vesnic úplně 
netýká. 

 

Jaké  jsou  plány Nýdku dál  do budoucnosti?  Chystají se 
v něm nějaké významnější investice? 
Rádi bychom postavili kvalitnější tělocvičnu nebo malou 

halu. Toto je největší investiční akce v nejbližší 
budoucnosti. Máme velice solidní cesty, do kterých 

neustále investujeme. 
 

Zdroj: https://fm.denik.cz/zpravy_region/nydek-na-

frydecko-mistecko-to-neni-jen-krasna-priroda-a-turismus-
20220222.html 

 

Znají ji čtenáři z Nýdku i Bystřice,  Helena  Szymeczková zasvětila život  knihám 
 
Dneska už si Helena Szymeczková užívá zaslouženého 

důchodu, ale dodnes si dobře vybavuje dobu, kdy jako 
knihovnice začínala. A sice v roce 1960, kdy bylo všechno 

jiné než dnes. 

 
„V té době jsem začínala jako dobrovolný knihovník. 

Půjčovala jsem knihy dvakrát týdně. A už tenkrát jsem 
milovala práci s lidmi. Knihovna měla prostory vedle kina 

v Bystřici. Byla to velká studená místnost. Často tam chodili 

studenti z průmyslovku, přišli se kupříkladu podělit 
o radost, že uspěli u zkoušky. Vedle se zase učila hudebka, 

takže pan učitel vždycky přišel na kafe, když měl chvilku 
volna. Tenkrát mi bylo osmnáct let, byla to moc krásná 

doba,“ zavzpomínala Helena Szymeczková, která pak 

v roce 1969 nastoupila po mateřské dovolené na hlavní 
pracovní poměr jako knihovnice. 

 
„To už se půjčovaly knihy každý den. Byli jsme 

střediskovou knihovnou, takže jsme měli pod sebou 
knihovny Košařiska, Milíkov, Karpentnou a Hrádek. 

Dodávali jsme jim knihy, balili je, jezdili jsme tam pomáhat. 

Vzhledem k tomu, že tyto knihovny půjčovaly jen jednou 
týdně, bývala tam zima. Panovaly tam tvrdší podmínky. 

Později se začaly zpracovávat veškeré fondy, což zabralo 
spoustu času,“ upozornila Szymeczková. 

 

Ta pak v 70. letech zažila hned několik stěhování. „Když 
jsme byli v domečku v Bystřici, tak jsme měli sklad na faře. 

Úsměvné bylo, že v těchto prostorách tenkrát byly i knihy 
o Marxismu a Leninismu, které potřebovali studenti. 

Nejčastěji jsme tam chodili právě studentům pro politickou 
literaturu. Předposlední velké stěhování bylo na Obecní 

úřad v Bystřici. Potom jsem už nastoupila starobní důchod. 

Dneska je v Bystřici nová, krásná knihovna s nádhernými 
prostory, které ji patřičně reprezentují.“ 

 
Bývalá knihovnice hodně ráda vzpomíná na to, když se 

půjčovaly knihy vždycky ve čtvrtek českým čtenářům a 

v pátek pak polským. „Bylo to tady takto zavedeno. 
V Bystřici něco takového neexistovalo. V 90. letech pak 

hrozilo, že zdejší knihovna zanikne. Naštěstí nové vedení 
obce mi šlo na ruku. Hlavně pan místostarosta. Jezdily mi 

tu pomáhat metodičky z Třince. Jezdily po celém kraji. 
Ohromně si cením podpory ze strany obce a dodnes mi 

chybí vtipy pana starosty, se kterým jsem si vždycky 

rozuměla. V knihovně v Nýdku jsem pracovala asi čtyřicet 
let,“ přiblížila Szymeczková. 

V roce 2005 se pak Helena Szymeczková dočkala ocenění 

pro Knihovnu roku, které přebírala v pražském Klementinu. 
„Bylo to hlavně díky tomu, jak dobře byly zpracované 

fondy, obrovskou roli ale hrála i vstřícnost ke čtenářům a 

dvojjazyčnost, což v Praze nedokázali pochopit, že jsem 
zvládala všechno řešit v češtině i polštině. Hlavně pro obec 

to bylo ohromné ocenění. Lidé tak ví, že si kdokoliv z nich 
může kdykoliv přijít půjčit jakoukoliv knihu. Na toto ocenění 

jsme byli náležitě hrdí,“ zdůraznila Szymeczková, která  

ráda vzpomíná i na různé akce, kterých se účastnila. 

„V Avionu v Českém Těšíně jsme měli různé přednášky, 
besedy. Na jedné z nich byl i architekt Vávra s Radovanem 

Lipusem, který je mimochodem z Bystřice. A Radovan 

Lipus mě tenkrát poznal po mnoha letech. A říkal, že 
knihovna ho hodně naučila. Vždycky si ohromně vážil naší 

práce. Když chodil do školy do 8. třídy, tak nám 
knihovnicím přinesl kytičku sněženek 8. března k MDŽ. 

Vzpomněl to na této besedě. Radovan Lipus napsal 

nádherný článek o tom, že práce knihovníka na vesnici je 
tak nevděčná, že spousta lidí na vesnici, která pracuje 

manuálně, nedokáže práci knihovníka 
ocenit,“ uzavřela Helena Szymeczková. 

 
Zdroj: https://fm.denik.cz/lide-odvedle/ 

znaji-ji-ctenari-z-nydku-i-bystrice-helena 

-szymeczkova-zasvetila-zivot-kniham-
20.html 

https://fm.denik.cz/lide-odvedle/znaji-ji-ctenari-z-nydku-i-bystrice-helena-szymeczkova-zasvetila-zivot-kniham-20.html
https://fm.denik.cz/lide-odvedle/znaji-ji-ctenari-z-nydku-i-bystrice-helena-szymeczkova-zasvetila-zivot-kniham-20.html
https://fm.denik.cz/lide-odvedle/znaji-ji-ctenari-z-nydku-i-bystrice-helena-szymeczkova-zasvetila-zivot-kniham-20.html
https://fm.denik.cz/lide-odvedle/znaji-ji-ctenari-z-nydku-i-bystrice-helena-szymeczkova-zasvetila-zivot-kniham-20.html
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    Muzikál  EDITH A MARLENE               

 v Divadle  Jiřího Myrona v Ostravě 
  

 Další z řady akcí připravených pro posluchače Nýdecké 

 univerzity  třetího  věku  byl  zájezd  na  představení 

 Národního divadla moravskoslezského Edith a Marlene.  

Úspěšné hudební drama uvádí ostravský divadelní soubor již 

od roku 2013 a na 4. května je připravena jeho derniéra. Tvůrcům 

hry se podařilo navodit atmosféru doby života slavné francouzské 

zpěvačky nejen hereckými výkony, ale také formou jevištních scén. 

Představitelka hlavní role Edit, Hana Fialová, dala do písní celé své 

srdce a dopad na diváky, jakož i jejich odezva, tomu odpovídaly.  

Ač představení samo o sobě by bylo zážitkem, který 

nepotřeboval žádných dalších doplnění, přeci jen posluchače 

Univerzity provázelo večerem ještě několik zajímavých okamžiků.  

Vzhledem k tomu, že výprava dorazila k divadlu 

s dostatečným předstihem, mohly se některé dámy vydat na 

„kávový aperitiv“ do blízkého okolí. Po obhlídce čajovny prosycené 

vůní vodních dýmek dospěly raději do kapánek vzdálenější kavárny 

Pant. Stylový prostor doplněný čítárnou, výborná káva a čokoládový 

dort, který oprávněně smetl jistá dietní předsevzetí, to vše za těch 

pár kroků navíc opravdu stálo.  

Jako předehra k samotnému představení se všem naskytl 

pohled na úžasnou scenérii. Dvě bílé věže ostravské Katedrály 

Božského Spasitele jako by chtěly provést člověka cestou od 

povrchu Země až do nebe. Těžko říci, zda vše osvětlovaly hvězdy, 

odraz Měsíce nebo elektrická energie. Nebylo to však vůbec 

podstatné.  

 

Před tím, než zhasla světla v hledišti, čekalo nýdecké diváky 

ještě jedno překvapení. Přestože paní Věra Jelínková ve snaze 

umožnit všem manželům sedět vedle svých chotí věnovala řádný 

kus dopoledne přidělování lístků, chybička se přeci jenom vloudila. 

Divadlo má totiž svá sedadla číslovaná osobitým způsobem: sudá 

čísla z jedné, lichá z druhé strany. A tak si sdílení zážitků museli 

blízcí lidé nechat na později. 

 

Tímto bych chtěla poděkovat nejen paní Jelínkové, ale také 

paní Daně Španihelové za zorganizování této krásné akce. Děkujeme také panu řidiči, který zavezl posluchače 

(proti původnímu plánu) až před divadlo a tamtéž po představení trpělivě počkal. Závěrečný dík patří obci 

Nýdek a Moravskoslezskému kraji, kteří se na financování činnosti Nýdecké univerzity podílejí. 

 

          RNDr. Karin Strnadová CSc. 
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NÝDECKÁ UNIVERZITA TŘETÍHO VĚKU V. 

Program v roce 2022 

  

kulturní akce 
– muzikál v divadle Jiřího Myrona v Ostravě 
Název akce:   EDITH A MARLENE 
 
kulturní akce – cyklus scénického čtení   

Název akce:  LISTOVÁNÍ 

přednáška s ochutnávkou 
– Mgr. Jana Kubalová, nutriční terapeutka 
Název akce:   ZDRAVÍ A VÝŽIVA  
 
projekt žáků ZŠ a seniorů  
Název akce:  NEBOJME SE SOUTĚŽIT ANEB ZÁBAVNÉ HRY V KAŽDÉM VĚKU 
 
projekt v kině Kosmos v Třinci 
Název projektu: SENEGAL – PERLA AFRIKY 
 
poznávací exkurze  
Název exkurze : PUTOVÁNÍ  ZA VODOU  I. 
 
populárně – vzdělávací exkurze  
Název exkurze : PUTOVÁNÍ ZA VODOU  II. 
 
přednáška – Mgr. Irena Cichá, etnografka a vydavatelka 
Název přednášky:  OSOBNOST REGIONU 
 
přednáška – Mgr. Roman Cymorek, učitel a cestovatel 
Název přednášky: ISLAND 
 
přednáška – Mgr. Barbora Baronová Ph.D.,  literární dokumentaristka 
Název přednášky: UŽ NIC NEMUSÍM, ALE MŮŽU MNOHO 
 
kulturní akce – komponovaný pořad 
Název akce  OPERETA S VŮNÍ DÁLEK 
 
kulturní akce – předání certifikátů 
Název akce:  ZPÁTKY DO DĚTSKÝCH LET 
 
 
Připravila koordinátorka projektu Mgr. Dana Španihelová 
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  DĚTI NA HORÁCH 

  Letošní zima nebyla na sníh skoupá, a tak se jak malé děti, tak jejich    

  starší spolužáci  dostali  se svými  učiteli a instruktory  na bílé svahy.  

Výcvik pro děti z mateřské školy a žáky druhé  třídy pod vedením profesionálních instruktorů 

Malina ski a paní učitelky třídní se uskutečnil v týdnu od 31. ledna do  4. února 2022. Malí lyžaři si užili sněhu 

v areálu Kempaland Bukovec. Počasí  jim přálo a děti  se ani nepokoušely své nadšení skrývat.  

Po víkendu pak začal v areálu Mosty u 

Jablunkova lyžařský a snowboardingový 

kurz žákům šestých a sedmých tříd. Mnozí 

z nich jsou na svahu dávno jako doma, někteří se 

však s technikou lyžování či snowboardingu 

teprve seznamovali. A zvláště u těch druhých je 

třeba ocenit velké pokroky. Ve čtvrtek si jak 

začátečníci, tak ti zkušenější projeli formou 

závodu slalomovou trať, kterou jim laskavě 

zapůjčili lyžaři ze Střední odborné školy 

Třineckých železáren. Za to jim patří velký dík.      

Na rozdíl od let předcovidových bylo 

dětem, které neměly o sjezdové lyžování ani 

snowboarding zájem, umožněno strávit pod 

vedením jejich učitelů týden zimní 

turistikou.  Pondělní dopoledne patřilo krásné 

úvodní procházce kolem Prašivé. V úterý si děti 

cestou z Mostů na  Studeničný  mohly prověřit 

svou solidaritu, když bylo třeba vysypat sníh ze 

spolužáka anebo také zjistit, že ne všechny cesty 

vedou k cíli (zvláště, když se nedává pozor na 

značky). Ve středu kromě plnění úkolů postavily 

zavřené chatě Zuzana sněhuláka (coby pomníček 

hosta) a vyzkoušely si různé způsoby sjíždění 

svahu (na batohu, na igelitu či přímo na vlastním 

oblečení). Ve čtvrtek si nazuly běžky a na nich se 

vydaly nad mostecký tunel. Páteční závěr se pak 

odehrál formou procházky od Koliby po Filipku.   

Dozvukem za lyžařskými a snowboardovým výcviky byl závod Beskydská lyže pořádaný v sobotu 

19. února v Mostech u Jablunkova. Přes větší počet přihlášených se nakonec zúčastnilo jen šest žáků 

nýdecké školy, a to od malých prvňáčků až po zkušené sedmáky. Přestože na stupně vítězů v konkurenci 

závodních lyžařů naši žáci nedosáhli, určitě to pro ně byla dobrá zkušenost a snad taky zajímavě strávené 

sobotní dopoledne.  

Oceňujeme velké nasazení dětí na všech polích zimních sportů a přejeme jim dobrý vítr  

 do plachet pro pokračování v příštích letech.  

                   RNDr. Karin Strnadová CSc. 

                    učitelka ZŠ Nýdek 
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NA POSIÓNKU W NYDKU 

O tym, że rozwijanie u dzieci zainteresowania otaczającym go światem 

należy zacząć już od najmłodszych lat, mówi się od dawna. Małe dzieci są 

ciekawe nowych rzeczy i niesamowicie chłoną wiedzę, zadając setki pytań. Warto wykorzystać 

tę dziecięcą potrzebę poznawczą i rozbudzać w nich zamiłowanie do przyrody. Okazją do tego 

mogą być spacery i wycieczki. 

Żeby wybrać się na wycieczki, nie trzeba jechać 

kilkadziesiąt czy kilkaset kilometrów do najbliższego parku, 

nie trzeba wybierać miejsc znanych, szczególnie 

polecanych. Oczywiście, warto je czasem odwiedzić, ale, 

tak naprawdę, każde miejsce może być wyjątkowe, 

atrakcyjne i ważne. 

Dla małych bystrzyckich podróżników takim ważnym 

miejcem do zajęć, ćwiczeń i zabaw przyrodniczych stał się 

posiónek państwa Danki i Michała Milerskich w Nydku, 

którzy nie tylko darmowo udostępnili nam swoją łąkę – 

posiónek, ale pan Michał został ulubionym przewodnikiem 

dzieci, zapoznając ich z najbliższym środowiskiem, 

dostarczając głębokich, niezapomnianych przeżyć, 

wzbudzając  miłość  do kraju  rodzinnego i  jego tradycji. 

W trakcie wycieczek towarzyszy naszym  przedszkolakom  

również kukiełka – maskotka „Pani Lasu”, która uczy 

prawidłowego zachowania się w lesie, by nie ucierpiała 

leśna przyroda, uświadamia dzieciom, jak ważne jest 

dbanie o środowisko, uczy nasłuchiwania odgłosów 

przyrody, rozwija zdolność obserwacji i samodzielność. 

Wszyscy pracownicy przedszkola starają się, aby czas spędzony na 

łonie natury w naszym przepięknym zakątku dostarczył naszym 

maluchom dużo radości, kształtował ich wyobraźnię, kreatywność, 

korzystnie wpływał na zdrowie i dał początek nowym pasjom. Chcemy, 

aby ten czas zapisał się w ich pamięci jako pełne wrażeń, piękne 

wspomnienie. 

        Monika Polok, kierowniczka przedszkola w Bystrzycy 
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PLES  Českého zahrádkářského svazu 

Český zahrádkářský svaz 

pořádal dne 22. ledna 2022 

tradiční ples v budově 

Zahrádkářů v Nýdku.  

 K tanci a poslechu nám hrál DJ Martin. 

V ceně místenky bylo vstupné, přípitek, 

slosovatelná místenka a dvě večeře. O kulturní 

program se postaraly dvě mažoretky v čele 

s Karolínou Turoňovou. A letošní tombola? Ta byla 

vskutku bohatá, za což vděčíme všem sponzorům, 

kterým bych touto cestou moc ráda poděkovala. 

Dále také děkuji účinkujícím, naším skvělým 

kuchařům, obsluhujícím děvčatům, barmanům, 

všem dalším skvělým lidem, kteří se podíleli na 

přípravě plesu a úklidu, ale samozřejmě největší dík patří naším hostům, bez nichž by ples ztrácel smysl. 

Děkuji Vám, že jste přišli a pevně věřím, že i v příštích ročnících náš ples opět podpoříte a přijdete. 

Martina Mitręgová, jednatelka ČZS  

 

PLES Spolku rodičů a přátel školy při ZŠ v Nýdku  

V sobotu 19. února 2022 jsme se po dvou letech opět sešli na tradičním plese Spolku rodičů. Dlouho jsme 

váhali, zda ples vůbec realizovat, ale touha po zábavě a zmírňující se opatření nakonec zvítězila. Ples se poprvé 

konal v zázemí pro sportovce, kde žáci 9. třídy zahájili ples již tradiční polonézou pod vedením M. Hily. Přivítací 

aperitiv nám věnoval p. Czyž, výbornou večeři připravil tým B. Szturcové, k tanci hrál DJ Radek a hlavní cenu 

do tomboly věnovali manželé Mitrengovi. Podle plného parketu po druhé hodině ranní soudím, že se všichni 

skvěle bavili. Touto cestou bych chtěla všem poděkovat a věřím, že tato tradice bude dál každoročně 

pokračovat bez omezení. 

          Petra Fizková, předsedkyně Spolku 
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   Nydecki Dom PZKO  

   w nowej szacie  i nową blachą 

 Zeszły rok nie był ze względu na sytuację epidemiologiczną zbyt bogaty w imprezy kulturalne, 

oświatowe ani też kulinarno-zabawowe. Jednak dzięki wsparciu finansowemu ze strony Urzędu Gminy Nydek 

uda ło się odnowić elewację Domu PZKO, naprawić i otynkować komin, zaś w kuchni wyremontować palenisko 

i wyposażyć go w nowe blachy. Te zostały już zresztą poddane ponoć bardzo udanej próbie pieczenia placków. 

            M. Milerski, sekretarz MK PZKO w Nydku 

 

 

    

    Knihovna  Nýdek  
Náš fond literatury s regionální tématikou byl 

v poslední době obohacen o další zajímavé tituly. 

Knihy o našem okolí jsou mezi čtenáři velice žádané, 

proto se zaměřujeme na jejich získávání a uchování. 

Většinu titulů jsme dostali darem od čtenářů a 

návštěvníků knihovny. Děkujeme všem, kteří myslí 

na ostatní čtenáře a pěknou knížku darují knihovně. 

                             Kristina Wojnarová, knihovnice 
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 Milá Lípo, 

 jaro klepe na dveře a je čas na krátké 

zamyšlení. Když se posadím na lavičku pod Tebou, 

připadám si tak malý, mladý, ale v údolí pod Tebou 

mi pivo načepují už i bez občanky. 

 Když se podívám vzhůru do Tvé majestátní 

koruny, je vidět, co jsi v životě už ztratila a že jsi také 

do konce svého života získala nezvaného hosta – 

jmelí. Přesto z Tebe vnímám obrovskou sílu a není se 

co divit. Stojíš na nádherném místě. Nad Tebou bdí 

bájná hora Čantoryje a v údolí pod Tebou žijeme my, 

lidé. Ano, možná nás někdy nechápeš, proč se 

handrkujeme kvůli maličkostem, ale my jenom někdy 

zapomeneme, že jsme všichni na jedné lodi. 

 Někdy uvěříme, že to, co vidíme v televizi, je 

pravda, aniž bychom o tom kriticky uvažovali. 

 Někdy uvěříme, že to, co nám někdo řekne 

v hospodě, je pravda, aniž bychom o tom kriticky 

uvažovali. 

 Někdy uvěříme, že když nám někdo dá před 

volbami zdarma škopek piva nebo koblihu, a my mu 

dáme hlas, může si po čtyři roky s naší důvěrou dělat, 

co chce.  

 Dva roky jsme chodili v rouškách, nyní je 

v módě žluto-modrá. Tyto věci však společnost jenom 

rozdělují a někomu to jistě vyhovuje. 

 Milá Lípo, preferuji zdravý selský rozum, 

spolupráci, jednotu a mír. 

       Radim Mikulka 
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  W nocy pocukrowało świat śniegym. Mgły, 

co do teraz drzymały w dolinie, pómaluśku sie 

budzóm. Lyniwe styczniowe słónko zaczyno z nich 

heklować delikatnóm korónkowóm hacke dlo 

nydeckich gróni.  Cosi tu ale przeca jyny psuje tyn 

zimowy obrozek. Na biołym tle posiónka przicióngo 

oczy ćmawobrónotno  kupka gliny. Nowiuśko krecina. 

  Przi takij słabej zimie jako latoś, kiej ziym 

nima przemarzło, to se krety mogóm ryć płytko i o to 

wiyncyj zawziyncie. Swoimi przednimi łapami 

drónżóm chodniczki, kiere im potym słóżóm jako 

paści na chytani wszelijakich chroboków, pyndroków, 

ślimoków, stonóg, glist czy inszych podziymnych  

stworzyń, kierymi sie żywióm. Krety skoro nic nie 

widzóm, bo też im to je na psińco. Za to majóm dobry 

wynch i poradzóm aji zmiarkować z kierej stróny jaki 

zapach ku nim przichodzo. Choć im uszy nima widać 

to aji dobrze slyszóm, co kaj w tych jejich tunelach 

szuści i szkrobie. Tymu też ich naisto fest smolóm 

wszelijaki ty wiatraczki z petek osadzónych na 

kónsku roksora, flaszki z urzazanym dnym, coby na 

nich wiater groł czy rozmaite elekróniczne wibratory 

i piskocze, kiere im my ludzie do krecin wciskómy, 

coby sie wykludziły kaj indzij. Kiej my ale przez lato 

paśli u Kućki pod Ostrym, to tam mieli w sadzie trzi 

taki ty plastikowe solarne „grzibki“, kiere jedyn przez 

drugigo bez ustanku piskały, jujczały i kwiczały, ale 

jakisi uwziynty kret se robił coroz to nowe kupki pram 

wedle nich. Tyn musioł być naisto guchy. Krety 

majóm unikalnóm budowe hemoglobiny, kiero im 

umożliwio fungować tam, kaj je mało tlynu a kupa 

dwutlynku wyngla. Majóm też 

trujónce śliny i poradzóm tak 

ugryźć gliste pram do zwoju 

nerwowego, że jóm 

zparaliżujóm. Potym ty uspane 

glisty se ukłodajóm na kupke 

kajsi niżyj do szpajzki na gorsze czasy. W miynkij 

glinie sóm krety zdolne kopać z  szybościóm  aż  10 

m  za godzine.  Majóm  przedni łapy po bokach ciała, 

także tunele, kiere drónżóm sóm owalnego kształtu 

na leżato. Tym sie różnióm od dziur, kopanych 

myszami nornicami, kiere sóm wyższe niż szyrsze.  

  We wtorek żech jechoł cugym do Pragi. Za 

Ołomuńcym żech przez okno ogłóndoł ty wielkucne 

łany obsiote najczynścij ozimym zbożym abo rapsym. 

Były monotonne, jednostajne, rowniuśki, bez jednej 

krecij kupki. Na tych rozległych łanach ubitych 

ciynżkimi maszynami, posypanych prószkym zamiast 

gnoja i postrzikanych rozmaitymi herbi- i insekty-

trucinami ubywo żywota. W glinie ubywo 

organicznych substancji, kiere w ni wilgoć dziyrżóm. 

Ubywo glist, kiere gline spulchniajóm i użyźniajóm. 

Ubywo tym samym aji tych kretów, kiere tam 

nimajóm co żrać. Ubywo samej gliny, bo jóm żodne 

miydzki nie brónióm przed wiatrym ani wodóm. 

Ubywo ludzi, kierzi pola uprawiajóm, a ci, co zostali, 

nie  wszycy  gazdujóm tak, jako by sie  patrziło. 

Ponikierych widać nie za bardzo obchodzi, czy im pola 

nie jałowióm. Raczyj zorganizujóm demonstracyje w 

Pradze  przed ministerstwym, coby unijne dotacyje 

były rozdzielane tak, jako to prowie im pasuje.   

  Dziwóm sie na ty kreci „Beskidy“ na naszym 

posiónku. Na wiosne ich bydzie trzeba rozwłóczyć. 

Ale ty rzyndy krecin sóm znakym tego, że to tu żyje 

aji pod ziymióm. Ty kreci chodniczki, ułożóne 

nejczynścij jyny pore decymetrów głymboko, to je ta 

nejlepszo drynaż, kiero reguluje optymalny pozióm 

wody na posiónku.  Dziynki tym tunelóm woda 

dobrze wsiónko ku korzynióm roślin a jak padze za 

moc to z krecin niżyj położónych strzikajóm aż 

dwacicyntymetrowe wodotryski. Nauczyłech sie przi 

takich deszczach styrkać do tych krecich dziur kóniec 

szlauchu i za dwie godziny móm napełnióny 

tysiónclitrowy baniok, z kierego potym pojym owce, 

jak je sucho.  Jeżech rod, że tu pod naszymi nogami 

mómy jeszcze tela tych małych czornych hawiyrzi. 

  Przed niecałymi dwiyma tydniami, żech 

kolyndowoł, jako sie to u nas zwykło kolyndować: 

„…coby wóm krety zogrody nie zryły“, ale dzisio sóm 

nie wiym, czy to tak 

mo naprowde być?  

Możne by bardziyj 

pasowało baji oto taki 

kolyndowani:      



16 
 

 

   Krtečkův vzdělávací příspěvek 

        Ahoj holky a kluci,  klidně i dospěláci!  Často slyším, že moudrý  člověk  se učí po           

   celý život. Proto  jsem se i já  přidal  k perfektní  partě  lidiček, kteří studují  NU3V.  Je to 

Nýdecká univerzita třetího věku, vzdělávací program pro babičky a dědečky - přednášky a 

besedy  na různá témata, ale rovněž  poznávací a vzdělávací exkurze,  které mám nejraději. 

Jmenuji se Bubu (Krteček von Nýdeček) a provedu vás tou podzimní, poslední v loňském roce. 

Probádali  jsme  Ostravu, naše krajské město, 

se shora dolů, až do podzemí.  A to doslova !!!  
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Část 2.:  Černá Ostrava černá… "Černé zlato" není nic jiného, než nám dobře známé 

UHLÍ. Náš průzkum musíme prohloubit, hurááá do podzemí! Nyní pojedeme na nejstarší 

ostravskou šachtu hledat zlato (samozřejmě to černé zlato) 
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NÝDECKÁ SPORTOVNÍ RUBRIKA 

Vážení spoluobčané, dovolte, abych vás v krátkosti seznámil s děním v naší Tělovýchovné jednotě Sokol 

Nýdek, z.s. od posledního vydání zpravodaje. 

FOTBAL 

Naši fotbalisté se začali připravovat od 10.1. na jarní část sezóny 2021/2022 v 1.B třídě, skupině C. Tréninky 

probíhaly 2-3x týdně s využitím umělky a Zázemí pro sportovce. Rovněž absolvovali 4 kardio tréninky se 

specializovanou cvičitelkou kdy „dostali opravdu do těla“. 

Během přípravy odehráli 9 zápasů; 6 zápasů v rámci zimního turnaje v Českém Těšíně, 2 zápasy okresního 

poháru a „generálku“ na přírodní trávě v Janovicích (všechny ostatní zápasy byly odehrány na umělé trávě). 

Některé výsledky na turnaji v Českém Těšíně byly velmi špatné ale byly způsobeny četnou absencí hráčů 

z důvodu zranění, nemoci či nákazy covidem a také kvalitou soupeře z vyšších soutěží. Proto nám v některých 

zápasech museli pomoci i „2 kolegové“ z týmu TJ Bukovec (Krenželok, Sedlák), za což jim patří dík.  

Soupeři byly týmy z okresního přeboru (Dobrá, Horní Žukov), 1.B třídy (Hnojník), 1.A třídy (Bystřice, 

Dobratice, Smilovice – s těmi se nakonec zápas z důvodu velkých marodek v obou týmech nakonec neodehrál 

i kvůli termínovým neshodám) a týmu Českého Těšína, jenž hraje krajský přebor. Nakonec jsme na turnaji 

skončili na 6.místě z 8 účastníků. 

   28.1.    Český Těšín – Nýdek 7:05.2. Nýdek – Hnojník 2:0 (branky: Sedlák, Krenželok) 

   12.2.    Nýdek – Bystřice 0:12 

   19.2.    Dobrá – Nýdek 3:3 (branky: Tlacháč, Szotkowski, Puczok) 

   26.2.    Nýdek – Horní Žukov 4:13 (branky: 2x Příborský, Szotkowski, Sedlák) 

    5.3.     Dobratice – Nýdek 4:2 (branky: Spratek, Lamacz) 

Okresní pohár: 

   23.1.    Nýdek – Bukovec 4:0 (branky: Kluz, Příborský, Spratek, Polok) 

   6. 2.     Oldřichovice – Nýdek 4:2 (branky: Puczok, Szotkowski) – konec v poháru.  

Okresní pohár vyhrála TJ Vendryně (1.B třída), která ve finále porazila tým Starého Města (1.A třída) poměrem 

5:0 – gratulujeme. 

„Generálka před soutěží“ na přírodní trávě v Janovicích 

   12.3.    Janovice – Nýdek 2:2 (branky: Příborský, Cienciala) 

V neděli 27.3. jsme zajížděli k prvnímu mistrovskému utkání na hřiště favorizovaného Internacionálu 

Petrovice (nejlepší tým soutěže v počtu vstřelených branek) kde jsme opět postrádali několik hráčů. Kluci se 

však semkli a po bojovném výkonu a skvělém výkonu brankáře Pinkavy, nutno podotknou i se štěstím, jsme 

domácího favorita zaskočili výhrou 2:1 (branky: Szotkowski F. a Příborský P.). 

Pro jarní část sezóny je náš tým oslaben o několik hráčů, které se nám bohužel nepodařilo nahradit. 

Problémy s hráči mají skoro všechny kluby v okolí. 

   Kantor Lukáš – dlouhodobé zranění 

   Mendrok Lukáš – přestup do Oldřichovic, dlouhodobě nás o to žádal  

   Stach David – konec z osobních důvodů 

   Stonawski Jiří, Szmek Vojtěch – pracovní povinnosti 
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Více na: Moravskoslezský kraj › 2021 A3C - CANIS I.B třída mužů sk. C | Soutěže | FOTBAL.CZ 

Od začátku února opět začaly tréninky malých sportovců ve školní tělocvičně, vždy v úterky od 15:30 

hodin.  Od začátku března (dle počasí) probíhají tréninky na travnatém hřišti nebo umělce u školy. Pokud 

má Vaše dítě zájem, neváhejte přijít, účast je bezplatná.                                                                                                                  

V případě zájmu kontaktujte trenéra přípravky p. Viktora Poloka, tel.: 739 862 005. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

27.3. ne 15:00 Inter.Petrovice - Nýdek BUS - 13:00

3.4. ne 15:30 Nýdek - Oldřichovice PŘELOŽENO

9.4. so 15:00 Staříč - Nýdek BUS - 13:00

17.4. ne 16:00 Nýdek - Věřňovice

23.4. so 16:00 Baška - Nýdek BUS - 14:00

27.4. st 17:00 Nýdek - Oldřichovice

1.5. ne 16:30 Nýdek - Sedliště

7.5. so 16:30 Horní Suchá - Nýdek BUS - 14:30

15.5. ne 16:30 Nýdek - Petřvald

22.5. ne 16:30 Nýdek - Raškovice

29.5. ne 17:00 Loko.Petrovice B - Nýdek BUS - 15:00

5.6. ne 17:00 Nýdek - Vendryně

11.6. so 17:00 Mosty - Nýdek AUTA

18.6. so 17:00 Nýdek - Hnojník

Rozpis utkání MUŽI - jaro 2022

https://souteze.fotbal.cz/turnaje/hlavni/e91e03de-b5ac-4d48-b9a5-361ca6247584
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HOKEJ 

Hokejový oddíl VHK Rytíři Nýdek, po předčasném ukončení základní části, vstupoval do čtvrtfinále play off 

jako největší favorit z prvního místa. Soupeřem mu byl tým hokejistů HC Albrechtice Aliens, jenž postoupil do 

čtvrtfinále z předkola play off. 

Hrálo se na dva zápasy a o postupujícím rozhodoval součet bodů z obou zápasů, v případě shody pak lepší 

skóre, opět v případě shody pak prodloužení či nájezdy. 

Prví zápas odehráli naši hokejisté 26.2. v třinecké Mini Werkaréně a vyhráli poměrem 6:5, což jim dávalo 

doubrou výchozí pozici pro postup.  

Odveta se konala 5.3. na zimním stadiónu v Karviné. Tým Nýdku však dorazil pouze se dvěmi formacemi (10 

hráčů) a brankářem, což se nakonec, bohužel, ukázalo jako zásadní, kdy ke konci zápasu již nedokázal najít 

síly na vstřelení dalších branek a podlehl Albrechticím poměrem 3:5. Díky lepšímu součtu skóre 10:9 z obou 

zápasů tak nakonec postoupil tým HC Albrechtice Aliens, čímž zařídil obrovské překvapení čtvrtfinálových bojů 

Slezské hokejové ligy a našim hokejistům konec sezóny. 

I přes nepodařené čtvrtfinále bych rád klukům poděkoval za výkony a reprezentaci klubu a popřál vše nejlepší 

do příští sezóny. 

Více na: SHL | Slezská Hokejová Liga (shliga.cz) 

VOLEJBAL 

Své další jarní zápasy Okresního přeboru mají za sebou také naši volejbalisté. 

Prozatím odehráli 9 zápasů a aktuálně jsou v neúplné tabulce na 4. místě s 11 body a skóre 16:18 (sety). 

Více na: FM-M - skupina FM-M (cvf.cz) 

Přehled výsledků (od 1.12.2021) 

 3.12.  Nýdek – Metylovice 3:0 

 4 .3.  Nýdek – Mosty 3:0 

 21.3.  Raškovice B – Nýdek 3:1 

 25.3.  Nýdek – Raškovice A 3:2 

 12.11.  Třanovice – Nýdek 3:0 

Za  TJ Sokol Nýdek, z.s bych chtěl  poděkovat všem našim sportovcům   za reprezentaci Sokolu i naší obce.  

        Ing. Radim Svider, předseda TJ Sokol Nýdek, z.s. 

http://shliga.cz/index.php?link=rozpis
https://www.cvf.cz/souteze/soutez/?soutez=FM-M&sezona=2021%2F22
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Obecní úřad Nýdek, Nýdek 251, 73995 Nýdek, e-mail: obec@nydek.cz 

Nabídka pronájmu sálu v budově  

Zázemí pro sportovce  Nýdek, čp. 643 
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Zažijte více 
 v Těšínském Slezsku 

  

 

 

Slevová karta Těšínské Slezsko Region Card poskytuje 

návštěvníkům slevy na ubytování ve vybraných hotelech 

a penzionech, dále na wellness procedury, skipasy, na 

vstupy do bazénů, do muzeí, na rozhledny a na další 

turistické atrakce. Výše slev dosahuje i 100 %. 

Kartu  lze  získat  v síti  informačních  center  od   Mostů 

u  Jablunkova  po Bohumín  nebo u smluvních partnerů. 

Více informací zájemci najdou na webu   

 www.tscard.cz nebo www.tesinskeslezsko.cz. 

     Mgr. Eva Sikorová 
     projektový manažer 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

http://www.tscard.cz/
http://www.tesinskeslezsko.cz/
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AUTOBUSOVÝ ZÁJEZD 

na velkolepé představení SHEN YUN v brněnském Janáčkově divadle 
v neděli 15. května 2022 ve 14:00 hod. 

Odjezd autobusu: Nýdek, náměstí,  v dopoledních hodinách  (bude upřesněno), 

další zastávky: Bystřice, Třinec, Český Těšín, Frýdek-Místek,… Brno, večer zpět. 

Rezervace míst v autobuse:  david.czyz@email.cz  nebo na tel.č.: 723 615 697. 

Vstupenky si zakoupíte online na: ShenYun.com, ndbrno.cz, tel.č.: 704 693 703.  

         Mgr. David Czyž, organizátor zájezdu

 

mailto:david.czyz@email.cz

